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PROCES VERBAL 

încheiat astăzi, 11.04.2025, în ședința extraordinară a Consiliului Judeţean Botoşani, 

convocată prin Dispoziția Președintelui Consiliului Județean nr. 87 din 07.04.2025 

 

Domnul Valeriu Iftime: 

Bună ziua, stimați colegi! 

Propun ca în deschiderea ședinței Consiliului Județean Botoșani să se intoneze Imnul de Stat al 

României şi Imnul Uniunii Europene. Se intonează cele două imnuri. 

 

Suntem prezenți 24 deconsilieri județeni, din 32 în funcție. Precizez că doamna Șchiopu Olguța 

a demisionat din funcția de consilier județean. Lipsesc 8 colegi. (Absent motivat: dl Birta Dorin; absent 

nemotivat: dl Graur Mircea Eugen, dl Timofte Mircea - Gabriel, dl Gireadă Ionuț, dl Pădurariu Dan 

Ștefan, dl Deleanu Constantin Dan, dna Guraliuc Elena Ramona și dl Cilibiu Eusebiu Laurențiu).  

La şedinţă participă domnul secretar general al județului, directorii unor direcţii din aparatul de 

specialitate al Consiliului Judeţean, și conducătorii instituțiilor subordonate Consiliului Judeţean care 

sunt implicați în proiectele de pe ordinea de zi.  Și bineînțeles, reprezentanţi ai presei.  

 

Ordinea de zi care v-a fost transmisă cuprinde cinci proiecte de hotărâre și procesele-verbale 

ale ședințelor anterioare. Urgența convocării este dată de necesitatea aprobării unor proiecte care nu 

suportă amânare până la ședința ordinară. 

Menționez că există avize favorabile de la comisiile de specialitate pentru proiectele de hotărâre 

înscrise pe ordinea de zi. 

Dacă sunt discuții cu privire la ordinea de zi?  

Supun la vot ordinea de zi.  

Cine este pentru? Împotrivă? Abțineri? 

Ordinea de zi a fost aprobată cu unanimitate de voturi. (24 voturi „pentru”) 

 

Primul punct de pe ordinea de zi: Proiect de hotărâre privind constatarea încetării de drept a 

mandatului de consilier judeţean al doamnei Șchiopu Olguța. (Proiect nr.  90 din 04.04.2025) 

Doamna Șchiopu Olguța și-a anunțat demisia. 

Dacă aveți comentarii, observații la acest punct de pe ordinea de zi? 

Dacă nu, supun la vot proiectul de hotărâre.  

Cine este pentru? Abţineri? Împotrivă? 

Proiectul de hotărâre a fost aprobat cu unanimitate de voturi. (24 voturi „pentru”) 

 

Punctul 2 de pe ordinea de zi: Proiect de hotărâre privind aprobarea Protocolului de parteneriat 

între Consiliul Judeţean Botoşani şi Inspectoratul Școlar Județean Botoşani, în vederea finanţării cu suma 

de 60.000 lei pentru organizarea şi desfăşurarea etapei naționale a Olimpiadei Naționale de Matematică, 

dedicată elevilor din clasele IX – XII și a etapei naționale a Olimpiadei Naționale de Informatică. (Proiect 

nr. 89 din 04.04.2025) 

Aici este o sumă de bani cu care Consiliul Județean a contribuit la acest eveniment, la această 

olimpiadă națională. În opinia mea, suntem un județ privilegiat anul acesta, avem două olimpiade 

naționale pe care le organizăm. A fost cea de matematică pentru licee și acum este olimpiada de 
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informatică pentru gimnaziu, care începe de luni. Cu siguranță la premiere va participa și domnul 

ministru al învățământului.  

S-a acordat o finanțare de 60 mii lei. Dacă sunt comentarii, vă rog să spuneți! Doamna director 

economic este aici pentru a vă răspunde. Vă rog! 

Dacă nu, supun la vot. 

Cine este pentru? Împotrivă? Abțineri?  

Proiectul de hotărâre a fost aprobat cu unanimitate de voturi. (24 voturi „pentru”) 

 

Este cumva în regulă ceea ce vreți să spuneți, pe de altă parte, lucrurile sunt legale și în regulă 

așa cum le-am făcut, având în vedere situația creată. Una peste alta, eu personal, aș fi dat oricând, în orice 

moment și în orice situație, bani pentru olimpiadele de matematică și e bine ca instituția publică să arate 

că susține un asemenea eveniment. Am spus și la deschidere, când Dumnezeu a făcut lumea, a folosit 

reguli matematice. Vă rog! 

 

Domnul Bogdan Suruciuc: 

Bună dimineața, stimați colegi, domnule președinte, domnule vicepreședinte! Da, este un ajutor 

pe care ni-l acordați, pentru că toate costurile pentru organizarea acestor două olimpiade sunt foarte, 

foarte ridicate și participarea este la fel de ridicată pentru că sunt două etape naționale la care participă 

360 de copii pentru fiecare olimpiadă. Plus părinții cărora trebuie să le fim gazde, pentru a se întoarce în 

orașul nostru. Dincolo de toate acestea, este un plus pentru tot ce înseamnă business local, pentru că și 

săptămâna trecută, și săptămâna viitoare, tot ceea ce înseamnă locuri de cazare în municipiul Botoșani 

au fost epuizate și aici s-a văzut cumva limita noastră în a putea gestiona aceste două olimpiade. Este o 

sumă de bani pe care o vom împărți, 30 de mii vor merge la olimpiada de matematică ce s-a organizat și 

ale cărei facturi încă curg, să spun așa, și 30 de mii vor merge la olimpiada de informatică ce începe luni 

și se termină miercuri cu festivitatea de premiere. Sunteți invitați, dacă vreți să participați, ne-ați face o 

mare onoare. Vă mulțumesc, domnule președinte! 

 

Domnul Valeriu Iftime: 

Și noi vă felicităm pentru organizare! Este vreun copil din Botoșani care a luat vreun premiu?  

 

Domnul Bogdan Suruciuc: 

La matematică nu. Am avut premii la gimnaziu, tot la matematică, în această săptămână s-a 

desfășurat la Buzău. Dar la liceu nu am avut.  

 

Domnul Valeriu Iftime: 

Cine a luat premiul I la olimpiadă la matematică?  

 

Domnul Bogdan Suruciuc: 

Un elev din București. Bucureștiul a obținut cam cele mai multe premii. Are liceele de 

informatică și cam impune monopol.  

 

Domnul Valeriu Iftime: 

Da. Este o chestiune care trebuie să ne dea de gândit. Să nu ai un olimpic bun într-un județ, într-

un an. Este o chestiune de calitate a copiilor, a învățământului. În fine.  
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Trecem la punctul 3 de pe ordinea de zi: Proiect de hotărâre pentru aprobarea Actului adițional 

nr. 1 la Acordul de parteneriat  pentru depunerea și implementarea proiectului „Dotarea cu echipamente 

medicale adecvate pentru îmbunătățirea programului de screening al nou-născuților din cadrul Secției 

Exterioare O-G a Spitalului Județean de Urgență Mavromati Botoșani", aprobat prin Hotărârea 

Consiliului Județean Botoșani nr. 236/18.11.2022. (Proiect nr. 91 din 04.04.2025) 

Se impune încheierea unui act adițional în sensul menționării distincte a valorii totale a 

contractului de finanțare, în funcție de achiziția publică realizată de fiecare partener. Aveți în 

documentele de la mapa ședinței explicațiile. Dacă ceva este în neregulă la acest punct, vă rog să 

comentați. Doamnă, ne puteți spune ceva? 

 

Doamna Luminița Vodă: 

Da. Proiectul se implementează în parteneriat cu Spitalul Județean de Urgență „Mavromati”, 

achiziția echipamentelor medicale a fost realizată de spital, motiv pentru care, pentru a se asigura 

transferul fondurilor de la Ministerul Sănătății direct în conturile spitalului a fost necesară încheierea 

acestui acord de parteneriat cu precizarea distinctă a conturilor.  

 

Domnul Valeriu Iftime: 

Atunci dacă nu sunt dezbateri, supun la vot proiectul de hotărâre.  

Cine este pentru? Împotrivă? Abţineri? 

Proiectul de hotărâre a fost aprobat cu unanimitate de voturi. (24 voturi „pentru”) 

 

Punctul 4 de pe ordinea de zi: Proiect de hotărâre privind acordul, în calitate proprietar direct 

învecinat, pentru obținerea autorizației în vederea executării lucrărilor de reabilitare și modernizare a 

corpului C2 situată în str. Pușkin nr. 2 înscris în Cartea Funciară nr. 67338 Botoșani. (Proiect nr. 93 din 

07.04.2025) 

Ne puteți explica puțin, doamna director? 

 

Doamna Doina Nacu: 

Este un proiect pentru care am aplicat prin PNRR. Ca să putem recepționa proiectul tehnic de 

la proiectant se cere acordul de vecinătate, cu toate că terenul este în administrarea noastră, acordată de 

Consiliul Județean. Dar este lotizat și pentru asta Primăria Botoșani a solicitat un acord de vecinătate 

pentru autorizația de construcție. 

 

Domnul Valeriu Iftime: 

Din câte știu nu sunt alte lucruri speciale acolo așa că, dacă dumneavoastră aveți alte comentarii? 

Dacă nu, supun la vot proiectul de hotărâre.  

Cine este pentru? Împotrivă? Abţine? 

Proiectul a fost aprobat cu unanimitate de voturi. (24 voturi „pentru”) 

 

Punctul 5 de pe ordinea de zi: Proiect de hotărâre privind rectificarea bugetului instituțiilor 

publice și activităților finanțate integral sau parțial din venituri proprii, modificarea bugetului propriu 

județean și efectuarea de modificări și corecții în Programul obiectivelor de investiții, aprobat pe anul 

2025. (Proiect nr. 92 din 04.04.2025) 



4 
 

S-au constatat câteva erori în lista de investiții aprobată pentru anul 2025, astfel încât se impune 

corectarea acestora. Detalii privind corecțiile propuse au fost prezentate în Referatul de aprobare și în 

Raportul de specialitate. Doamna Donos? Vă rog, dacă puteți să explicați puțin de unde vine greșeala. 

 

Doamna Daniela Donos: 

În lista de investiții nu a fost trecută trimestrialitatea plăților ca în buget, sunt două instituții care 

la sursa de finanțare au avut trecut venituri din bugetul local în loc de venituri proprii, cu toate că noi nu 

am dat decât din excedent. Și la DGASPC am dat prin viramente ceea ce era trecut din excedent. Toate 

obiectivele au rămas aceleași, excedentul a rămas același. Și am scos din lista de investiții obiectivul 

pentru fermieri, pe care l-am trecut la fondul de rezervă și le vom da ca și urgență, pentru că altfel nu 

putem scoate din bugetul nostru. Și la „Mihai Eminescu” au primit din donații 33 de mii lei și a trebuit 

să suplimentăm bugetul lor și am făcut rectificare. 

 

Domnul Valeriu Iftime: 

La „Mihai Eminescu” la ce?  

 

Doamna Daniela Donos: 

La Memorialul Ipotești. 

 

Domnul Valeriu Iftime: 

Mă gândeam că la primărie. 

 

Doamna Daniela Donos: 

Nu. 

 

Domnul Valeriu Iftime: 

Bun. Dacă aveți întrebări pentru doamna director referitoare la acest punct de pe ordinea de zi 

care de fapt ne-a forțat să facem și ședința extraordinară.  

Dacă aveți comentarii? 

Dacă nu, supun la vot și acest punct de pe ordinea de zi. 

Cine este pentru? Împotrivă? Abţineri? 

Proiectul de hotărâre a fost aprobat cu unanimitate de voturi. (24 voturi „pentru”) 

 

Punctul 6 de pe ordinea de zi: Aprobarea proceselor verbale ale ședințelor Consiliului Județean 

Botoșani din data de 21 martie 2025 și 26 martie 2025. 

Aveți obiecții cu privire la conținutul acestor procese-verbale? 

Dacă nu aveți, supun la vot procesele-verbale.  

Cine este pentru? Abțineri? Împotrivă? 

Procesele verbale au fost aprobate cu unanimitate de voturi. (24 voturi „pentru”) 

 

Ordinea de zi a fost epuizată. Dacă dumneavoastră aveți alte comentarii?  

Dacă nu mai aveți, vă invit la ora 10 la deschiderea târgului pe care noi am vrea să-l 

permanentizăm cumva, să promovăm producătorii locali. Am vorbit cu domnul primar, sper să găsim o 

altă locație, facem aici, în fața Prefecturii. E adevărat că nimeni nu știa că va fi așa de frig, sper să nu ne 
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înghețe mâna pe produse. În orice caz, trebuie să muncim mult să promovăm acești producători locali. 

Este adevărat că aici contează dacă ei câștigă ceva în aceste zile, dacă nu vând, închid. Pe de altă parte, 

noi trebuie să îi aducem continuu pentru ceea ce produc și am văzut în județ mulți producători locali care 

chiar merită să îi ajutăm. Cred foarte mult că procesarea agriculturii este ceea ce ne poate salva în 

condițiile în care noi reușim să creăm o infrastructură, cumva, să atragem potențiali investitori. 

Am văzut un model, zilele trecute am fost la o expoziție de produse de pe partea electrică, la 

Dubai, și am văzut ce înseamnă o industrie absolut perfectă, aceea a Chinei, legată de aceste echipamente. 

Este ca un stup. China lucrează atât de bine încât toate sunt sincronizate. Fac tot, absolut tot ceea ce 

înseamnă industria electrică, de la mici șaibe, până la invertoare și lucruri foarte mari. O tehnologie foarte 

ridicată, cu inteligență artificială. Culmea este că toată tehnologia și echipamentele cu care se echipează 

fabrica sunt chinezești. Ideea de a face o invitație să vină în zona asta este doar pentru a fi comercial. 

Adică să produci ceva aici este aproape imposibil din două motive. Doar vă informez pentru că la un 

moment dat va trebui să ne gândim cum putem face ceva aici din punct de vedere industrial, știți? Forța 

de muncă nu este o problemă, dar nu este excedentară nici la ei, să știți, nu sunt fabrici pline de oameni 

care dau la strung. Este totul automatizat, să știți. Exact ca într-o fabrică modernă. Singura problemă este 

cea a electricității, care este mai ieftină decât a noastră. Pentru că aceste green deal la care Europa s-a 

angajat a adus cumva o creștere a energiei electrice și are o pondere importantă în orice produs din acesta. 

Pentru acest model, în Botoșani, în opinia mea, materia primă este agricultura. Dacă ai producție agricolă 

este absolut normal și logic să procesezi aici și nu în altă țară, adică să duci tiruri de cereale în altă zonă. 

Dar pentru asta trebuie să facem niște lucruri, anume trebuie să facem gaz, rețele de transport pentru 

comunicații, CFR și auto, și bineînțeles, să ne facem foarte bine cunoscuți. A ne face bine cunoscuți 

înseamnă să avem un catalog al potențialului nostru, pe care nu îl avem acum. Am vorbit cu doamna 

Otilia, nu este aici, din 2016 nu mai avem un catalog. Este un târg care se organizează de Camera de 

Comerț Româno-Germană la Siret, suntem invitați acolo, vrem ca și Consiliu Județean să fim acolo, iar 

noi nu avem un catalog în care să arătăm ce produce Botoșaniul. Deci, vorbim despre 2016 încoace. Nu 

este o critică, este o discuție pe care vreau să o avem, maturi cum suntem și oameni responsabili, să 

vedem cum putem să scoatem acest catalog. Nu-l poți face așa de repede, este până la urmă și o chestiune 

de creativitate, nu scrii chiar ce faci, trebuie să te gândești ce se poate face, ce poți exporta și ce poți 

expune altora. Pentru că dacă spui că faci cașcaval la Săveni, electroaparataj sau ce mai facem noi în 

zona asta, cred că trebuie să fim foarte, foarte atenți cu potențialul nostru, și acest potențial să-l descriem 

așa de bine încât să devină atractiv. Stând față în față cu 10 mari producători de echipamente din China, 

nu am putut să spun nicio frază să vină la Botoșani sau în această zonă, decât atunci când am vorbit 

despre agricultură. Tot ce spuneam altceva bătea într-o zonă care nu părea tangibilă. Dar când vorbești 

despre agricultură, vorbești despre altceva. În zona asta de alimentație cred că avem o mare șansă, este o 

mare șansă să știm să rezolvăm această parte de procesare a agriculturii. 

Sigur că acesta pare un târg timid, toți trebuie să contribuim, trebuie să-i încurajăm. Să știți că 

nu trăiesc rău acești mici producători, dar vând pe diverse căi. Trebuie să-i cunoaștem, sunt oameni care 

vând de acasă, noi trebuie să găsim o formă prin care fiecare om să poată să cumpere. Este adevărat că 

ei nu au forță să vândă cât ar putea să fie cererea, dar una peste alta, dacă vin 10 producători locali, acum 

sunt 25 mi se pare, sunt convins că mai sunt încă vreo 20 care nu au venit încă. Dacă le dai curaj să vină, 

lumea îi cunoaște, ei văd interes. Până la urmă este o creștere organică a unei afaceri, faci puțin, vrei mai 

mult, vine clientul către tine, tu îi spui că poți face mai bine. Trebuie să te gândești, dacă ai piață, te 

dezvolți, dacă vrei să te dezvolți ai nevoie de bani, adică toate lucrurile pot crește. De asta aș vrea acum 

să antrenăm și să încurajăm orice tip de producător, vorbim despre producător agricol. De altfel și în 



6 
 

partea industrială sunt foarte multe lucruri de făcut, dar în momentul acesta nu am idei. Adică nu am idee 

ce am putea produce în Botoșani.  

 

Domnul Iulian-Boby Buciuleac: 

Cred că toată lumea din sală știe de inventatorul stației de piroliză, domnul Hornet. Nouă ne-ar 

prinde foarte bine dacă am găsi o soluție, și legislativă și financiară, pentru a construi o astfel de stație, 

nu știu cât ar fi costurile, dar s-ar rezolva o mare problemă cu groapa de gunoi. Și în plus s-ar produce și 

energie prin acea stație. Am înțeles că s-a început un proiect de genul acesta la Gorj, nu știu dacă este 

finalizat sau nu, dar cred că ar fi o idee de studiat. 

 

Domnul Valeriu Iftime: 

Da. Vă pot spune multe. M-am ocupat o perioadă de producerea de energie termică, electrică, 

din diverse surse. Deci, domnul Hornet, cu piroliza, este o invenție foarte mult discutată, este o ardere la 

o temperatură de 1000 de grade. Nu este o tehnologie matură și de aceea nu o folosește nimeni încă. 

Adică nu există în lumea aceasta cineva care să spună „domnule, incinerez acest gunoi și cu el produc 

energie termică sau electrică”. Deci, în privința gunoaielor tema este în felul următor: avem un studiu de 

fezabilitate cu un consultant, și trebuie să facem acea stație mecano-biologică de tratare a gunoaielor. 

Așa cum am spus și în ședințele anterioare, este o mare problemă cu locația acestei stații. Încă insistăm, 

până la urmă, lângă actuala stație de la Stăuceni. Aici avem două acțiuni: am vorbit cu ministrul mediului, 

săptămâna viitoare, marți, va fi o discuție cu consultantul care lucrează pentru noi, discuție în care vrem 

să explicăm foarte clar că această stație de tratare a gunoaielor menajere scoate un compost și un CSR, 

în afară de reciclabile. Deci, compostul este cerut pentru agricultură, CSR-ul este un combustibil solid 

recuperabil. Din păcate, niciunul dintre cele două produse, nici CSR-ul, nici compostul, nu au o legislație 

clară în România. Am insistat foarte mult pe discuția asta. Cu acest compost ce se întâmplă de fapt? El 

trebuie să aibă un normativ, niște calități. Lumea spune că dacă acest gunoi menajer nu a fost colectat 

selectiv există riscul ca el să fie contaminat de metale grele. Sigur, teoria așa spune, numai că există un 

standard francez care tratează acest subiect. Discuția este foarte simplă. Cineva spune „nu se poate”. Și 

de fapt există în lumea sta, numai că trebuie să fim foarte curajoși. Nimeni nu vrea să infesteze lumea, 

dar dacă nu folosești acest compost în agricultură pentru că nu vrea ministrul agriculturii, el poate fi 

folosit pentru tot felul de alte întrebuințări. Dacă discuția de săptămâna viitoare are un parcurs logic și 

direcția este cea bună, putem arăta pentru prima dată în țara asta că gunoiul nu trebuie colectat selectiv 

numaidecât. De altfel nu o face nimeni. Nu este nicio localitate în România în care să punem cinci pubele, 

nimeni nu pune plastic la plastic, hârtia la hârtie, și cel biodegradabil la biodegradabil. Din păcate. Sau 

dacă se pune, se amestecă după aceea în circuitul de transport.  

Este o chestiune foarte complicată, există aici niște lucruri pe care noi le urmărim, suntem foarte 

aproape cu acest consultant, să vedem în ce măsură cei de la Ministerul Mediului înțeleg tot procesul 

acesta, în așa fel încât să putem să obținem un SF pentru a licita o asemenea stație de tratare. Există în 

lume, sunt în Suedia, sunt în Franța asemenea lucruri. Am văzut că totul este înregistrat aici și e bine că 

este așa, pot să o spun, există o mare interferență, cumva neclară, în această economie a gunoaielor în 

lume. Pot spune că este o industrie destul de controlabilă de către mulți. Adică este foarte productivă, 

foarte bănoasă, și de aceea parcă sunt foarte multe piedici care se pun acestui proces. Vă vom prezenta 

acest SF în măsura în care avem toate lucrurile obținute, în așa fel încât noi să putem spune că putem 

licita o stație de tratare mecano-biologică a gunoaielor menajere fără colectare selectivă. Dacă facem 

asta, suntem primii în țară și primii în foarte multe locuri. Știm foarte bine tema, suntem angrenați în tot 
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acest sistem, este firma Avensa, cea cu care avem contractul, ei au în spate niște consultanți din Franța. 

Adică sunt destul de bine structurați, să spunem.  

Eu îl știu bine pe domnul Horneț, mă cunosc cu dumnealui. Toți inventatorii sunt puțin mai 

ciudați, dar din păcate, am fost de vreo 5 ori la trei miniștri ai energiei cu subiectul acesta. Încercăm să 

vedem dacă este o soluție pentru termoficarea din România. Se pare că nu este o tehnologie matură și a 

încercat să vândă tehnologia unor nemți și nici acolo nu a mers. Adică ceea ce știu la ora actuală este că 

da, pe proiecte mici, și am văzut proiecte mici care au ars uleiuri și cauciucuri. Din cauciuc scotea un 

combustibil.  

Noi trebuie să ne gândim că anul acesta trebuie să rezolvăm problema colectării gunoaielor 

menajere și organizarea gropii de gunoi. Groapa de gunoi de la noi știți că are o problemă de funcționare. 

În mod normal, tot acest gunoi se depune și deasupra se pune o folie de protecție, care nu există acum. 

Nu știu exact cum să ajungem acolo să discutăm foarte clar subiectul. Pentru că într-adevăr, oamenii de 

lângă pe bună dreptate fac reclamații. Pentru că vântul duce mirosul, duce gunoiul în acele zone și este 

foarte greu.  

La mediu mai sunt niște probleme, am mai semnalat eu una de la Manolești Vale unde într-

adevăr, este o stație a companiei de apă care are o problemă de funcționare. Dar nu din cauza lor, ci din 

cauza influentului care vine uneori mai mult decât trebuie și scoate un miros incredibil acolo. În fine, una 

peste alta, sper să le rezolvăm și pe acestea. Vă rog! 

 

Domnul Constantin Pătrăuceanu: 

Vreau să intervin și eu puțin, domnule președinte, pe partea de agricultură și procesatori. Este 

un an greu, au fost ani grei, știm cu toții că de câțiva ani, în România, avem pesta porcină. Deci, abatoarele 

din România care sacrifică porcul sunt nevoite să vândă marfa doar în România, iar procesatorii care o 

prepară și o fac produs finit, o fac tot în România. Deci clar, nu putem să exportăm. Când avem ofertă 

mare, prețurile cad și cad tot în sarcina fermierilor. Mai nou, dacă știți, în Europa avem o febră aftoasă 

care a venit și în România, cred că Oradea și Arad sunt izolate și cred că va ajunge și în zona noastră. 

Deci clar, autoritățile trebuie să izoleze acele zone. 

Nu știu dacă ați văzut, am citit în presă, săptămâna trecută am avut și pestă porcină în câteva 

localități, deci trebuie să izolăm, trebuie să facem ceva. În următorii trei, patru ani, nu știu dacă România 

iese din zona roșie a pestei porcine ca să putem și noi exporta aceste produse finite cu origine românească. 

Deci clar, tot în sarcina fermierului pică, tot în sarcina agricultorului român. Mulțumesc! 

 

Domnul Valeriu Iftime: 

Da, știu, aveți dreptate. Există o întreagă poveste, apare virusul micilor rozătoare când vine 

Paștele și nu poți vinde mielul, apare pesta porcină în decembrie când tai porcul. Nu știu dacă sunt pur și 

simplu coincidențe. Eu cred că lucrurile pot fi controlabile. Văd că este și la alții, nu numai la noi, și nu 

știu dacă virușii aceștia sunt activați de ceva. Activați în sensul schimbărilor climatice, a poluării râurilor, 

habar n-am. Știți care este singura noastră soluție? Să ne rugăm la Dumnezeu. Soluțiile trebuie să existe, 

adică nu vorbesc ca un moșneag care și-a mâncat 10 ani pensia. Cel puțin eu sunt absolut convins că 

lucrurile merg bine și că sensul în care ne dezvoltăm și în care mergem acum este unul normal, este o 

normalitate a unei democrații care are ceva ce nu funcționează și se văd convulsii sociale. Ați văzut ce a 

făcut America cu acele taxe care de fapt par că până la urmă au fost un joc de bursă, au influențat bursa. 

Sunt atât de complicate lucrurile încât nu vine un singur om să facă lumea, pentru că nu poate. Nu ești 

mai mare decât puterea divină. Dar regulile după care am trăit atâta vreme, ele pot fi continuate. Este 
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adevărat că poate că democrația este puțin birocratizată în momentul acesta și poate de aceea sunt niște 

lucruri care ne trag în urmă, dar nu am nicio emoție că nu suntem pe un drum bun și că nu va merge 

treaba într-o direcție bună. Ceea ce trebuie să știm este că libertatea cuvântului este foarte bună, este 

elementul esențial într-o democrație, numai că avem nevoie de educație, avem nevoie de interese, pentru 

că eu spun, apropo de vot și de direcția în care mergem, votul nu este ca la fotbal, țin cu cineva că așa 

vreau eu. Există o logică a lucrurilor pe care trebuie să o gândim, cei care suntem în sala asta și mulți ca 

dumneavoastră. Trebuie să ne gândim foarte serios cum ne spunem un punct de vedere în mod elegant, 

de înțeles. Adică cel căruia îi ceri, ar trebui să înțeleagă că de fapt nu-i ceri ceva pentru tine, îi ceri ceva 

pentru mai binele tuturor. Și mai binele tuturor înseamnă pace, înseamnă echilibru, înseamnă dezvoltare 

economică. Ceea ce cerem noi, Consiliul Județean Botoșani este să dezvoltăm puțin Botoșaniul.  

Vreau să vă spun că am fost la Ministerul Mediului să văd din nou despre lacul de la Vârfu 

Câmpului. Suntem într-o ultimă avizare la Comisia de mediu din Camera Deputaților, cred. Acolo sunt 

niște observații făcute de cei de la USR. Știți că am fost duminică pe picioarele mele, cu o dronă, am 

survolat tot lacul. Când el a fost proiectat de comuniști, nu era nicio pădure. Cuveta lacului era curată. 

Sunt niște copaci acum pentru că au crescut timp de 30 de ani. Laleaua pestriță despre care vorbim noi, 

este dincolo de dig. Nu am cules-o că nu este voie, dar am văzut-o, să știți. Acum sunt înflorite și cred 

că le-a omorât zăpada. Vreau să vă spun că noi am dezvoltat acest proiect, domnul Deleanu nu este azi 

aici, s-a muncit 30 de ani să facem acest lac și nu a putut nimeni. Am avut un singur declic, un singur 

om care ne-a ajutat, domnul Ciucă. Înțelegeți? Așa a fost timpul atunci. De asta cred că un președinte, 

un om politic mare poate face multe pentru Botoșani. Un om politic mare poate face minuni la Botoșani. 

Credeți-mă, gazul, în Botoșani, vine așa... Calea ferată Săveni – Darabani, la fel. A dirija o 

investiție mare în România nu este pentru cineva anume, este pentru zona asta. Iar zona aceasta este 

importantă pentru toată țara. Dar pentru asta este nevoie ca cineva foarte important să fie atent, să spună 

„da, domnule, acolo chiar este important”.  

Am vorbit foarte clar cu candidatul alianței, lumea așteaptă să ajute Botoșaniul. Vrei să câștigi, 

hai la Botoșani. Suntem singuri acum, să știți. Să nu credeți că avem niște minuni care ne ajută. Cineva 

vine și demonstrează că un pod de la Beiuș este mai important decât vama de la Darabani. Iar noi în acest 

moment, zona aceasta de nord, luând în considerare investițiile pe cap de locuitor, cheltuielile pentru 

orice tip de investiții, suntem pe ultimul loc din România. Dacă până acum nu s-a făcut nimic, acum 

putem face?  

În fine. Este bine că avem de făcut. Mulțumesc mult! 

Să aveți un weekend plăcut! 

 

 

          PREȘEDINTE, 

                     Valeriu IFTIME 

 

                                   SECRETAR GENERAL AL JUDEȚULUI, 

                                                  Marcel Stelică BEJENARIU 

 

  Întocmit, Inspector, Marilena Miron 


